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D r . N e z v á l F e r e n c i g a z s á g ü g y m i n i s z t e r 

l á t o g a t á s a S z e g e d e n 

Az MSZMP Csongrád megyei bizottságának és a Ma-
gyar Jogászszövetség Csongrád megyei elnökségének meg-
hívására dr. Nezvál Ferenc igazságügyminiszter és dr. Szü-
bereki Jenő, az igazságügyminiszter helyettese a hétfői na-
pon Szegedre érkezett. A kora délelőtti órákban a megye 
vendégei felkeresték a megyei pártbizottságon Győri Imre 
elvtársat, a megyei pártbizottság első titkárát és megbeszé-
lést folytattak vele az igazságügy megyei vonatkozású kér-
déseiről. Később Győri Imre és Antaiffy György, a József 
Attila Tudományegyetem rektora kíséretében megjelentek a 
jogász szövetség kibővített elnökségi ülésén, amelyen részt 
vettek az egyetem állam- és jogtudományi karának profesz-
szorai, valamint az egyetemek és az igazságügyi szervek 
páliszervezeteinek titkárai. 

A délutáni órákban a város vendégei a megyei bíróság 
épületében a megyei tanácsvezető bírókkal és a városi, vala-
mint a járási vezető bírókkal folytattak megbeszélést. A 
megbeszélések során az igazságüggyel kapcsolatosan a dol-
gozók részéről felmerült elméleti és gyakorlati kérdéseket 
vitatták meg. A tanácskozás elvtársias, közvetlen légkörben 
zajlott le. 

Megduplázzák 
a szolgáltatást 

a ktsz-ek 1970-ig 
Hétfőn az ÉDOSZ székház-

ban megkezdődött a kisipari 
szövetkezetek országos mű-
szaki tanácskozása. Kelen-
hegyi Emil az OKISZ elnök-
helyettese ismertette a szö-
vetkezeti iparnak a népgazda-
ságban elfoglalt helyét, a szö-
vetkezetek műszaki eredmé-
nyeit, távlati terveit és ez-
zel kapcsolatos feladatait. 

Az elnökhelyettes vázolta 
a szövetkezeti ipar 1970-ig 
szóló távlati terveit. 1962-höz 
mérten 1970-ig a belkereske-
delem számára 40, a külke-
reskedelem részére 60 száza-
lékkal több terméket adnak. 
A javító-szolgáltató munkát 
és az építőipari tevékenysé-
get 120 százalékkal akarják 
növelni. (MTI) 

A legfelső fórumig... 
l e sz a Takaréktár utca 8 . és a Kárász utca 16. számú bérházakkal? 

felújítási munkáit. Az építő-körútra indultunk. A kérdés 
maradt a régi, „Mi lesz a két 
rozoga bérházzal?" 

Arvai József, a városi ta-
nács végrehajtó bizottsága 
elnökhelyettese feleletet adott 
a kérdésre. Elmondotta, hogy 
a vita eldöntésére az építés-
ügyi minisztert kérte. Az 
1963. május 18-án kelt leve-
lében Árvái József részlete-

Mi 
Május 12-én a Dél-Ma-

gyarországban „Lucaszéke — 

avagy a Takaréktár utca 8. 

és a Kárász utca 16. számú 

házak felújítása" címmel 

cikk jelent meg. A lap ha-

sábjain a két bérház lakói-

nak évek óta húzódó kérésé-

nek teljesítését sürgettük. A 

két említett bérházban zi a kérést, rögzíti a ténye-

a lakások igen el- ket. A városi tanács, illetve 

a lakóépületeket kezelő Sze-

gedi Ingatlankezelő Vállalat 

az 1963-as évi kivitelezési 

szerződéskötéskor az ÉM 

Csongrád megyei Építőipari 

Vállalat részére a többi mun-

kával együtt elküldte a Ká-

rász utca 16. és a Takarék-

tár utca 8. szám alatti épü-

letek felújítási tervét, s 

megrendelte a munkát, mely 

2 138 000 forintba kerüL Az 

ugyanis 

hanyagolt állapotban vannak 

és az Ingatlankezelő Válla-

lat nem javítja a hibákat — 

mondván, hogy felújítják a 

bérházat és akkor minden 

panaszt orvosolnak. 

Vita... vita 

A felújítás — mélynek ter-

vei már két évvel ezelőtt el-

készültek — egyre késik. Az 

Ingatlankezelő Vállalat és a 

városi tanács illetékes szak-

osztálya vitatkozik a kivite-

lező vállalatokká!, mert nem 

akad Szegeden olyan építő-

ipari üzem, amelyik a bo-

nyolult felújítási munkát el-

vállalná. 

Cikkünket akkor a követ-

kezőkkel zártuk: „Az osztály 

— az építési és közlekedési 

— az évek óta húzódó vita 

eldöntésére az Építésügyi 

Minisztérium szakigazgatási 

főosztályához fordult. Re-

méljük, végre megnyugtató-

an intézik el az ügyet és nem 

kell félve tekinteniük a Ká-

rász utca 16. és a Takarék-

tár utca 8. számú bérházak 

lakóinak az esős, hideg idő-

járás elé." 

Egy hónap után 

A cikk megjelenése óta 

ipaxi vállalat 1963-ban több 

mint 50 millió forint értékű, 

részben üzembővítésekkel 

egybekötött felújítási mun-

kát végez Szegeden, ezen be-

lül 12,6 millió forint érték-

ben készít lakóépület felújí-

tást, illetve emeletráépítést 

a Szegedi Ingatlankezelő 

Vállalat részére. 

„E felújítási — emeletrá-

építési — munkák különösen 

kőműves szakmunkás és áll-

ványanyag biztosítása terén 

áll ít ják nehéz feladat elé a 

vál lalatot" — írja a minisz-

ter. A Kárász utca 16. és a 

Takaróktár utca 8. számú la-

kóépületeken kizárólag fel-

újítási munka elvégzése 

Ingatlankezelő Vállalat, il- szükséges, a munkával a vá-

letve a városi tanács elsősor- ros területén működő, s ki-

bán azért az állami építő- zárólag ilyen profillal létre-

ipari vállalatnál rendelte hozott tanácsi építőipari 

meg a felújítási munkát, szervek egyikét kell megbíz-

mert a tanácsi építőipari ni. Így szól a miniszteri uta-

vállalat nem rendelkezik a sítás. 

felújításhoz szükséges nagy-

mennyiségű állványzattal. Az 

építőipari vállalat idén sem 

vállalta el a két épület fel-

újítási munká j á t Ezért kér-

te a városi tanács az építés-

ügyi minisztert, mint legille-

tékesebbet — döntse el a vi-

tát, s utasítsa az építőipari 

vállalatot a munkák elvég-

zésére. 

A miniszteri utasítás 

Dr. Trautmann Rezső épí-

tésügyi miniszter május 27-

én válaszolt a városi tanács 

elnökhelyettesének levélére. 

Ebben közölte a miniszter, 

egy hónap telt el. Meggyő- hogy az ÉM Csongrád megyei 

Építőipari Vállalata nagyfo-

kú túlterhelése miatt nem 

tudja elvégezni a két bérház 

ződtünk arról, hogy azóta 

sem történt semmi, ami a 

felújítást illeti. Ezért ismét 

A CVOMOK ELLEN 
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A bőséges esőzések után gyorsan fejlődnek a gyomnövé-
nyek is. A termelőszövetkezetek minden erőt mozgósí-
tottak a város határában és a járás területén, s gépi és 
kézi erővel egyaránt irtják a gyomokat, hogy az aratás 
idején erre már ne legyen gondjuk. Fúrós Péter trakto-

ros a baktói Felszabadulás Tsz-ben kultivátoroz 

Csak jövőre 
így tehát nem marad más 

hátra, minthogy a Szegedi 

Építőipari Vállalat újít ja 

majd fel a két bérházat. Er-

re, sajnos, idén már nem ke-

rülhet sor, hiszen a válla-

lat lekötötte építőerejét, s 

egyébként is alaposan fel 

kell készülnie a nagy mun-

kához, hiszen még a lénye-

gesen jobban fölszerelt, több 

szakmunkást foglalkoztató 

Állami Építőipari Vállalat 

sem tudott megbirkózni a 

nagy feladattal. 

A Kárász utca 16. és a Ta-

karéktár utca 8. számú bér-

házak lakóinak megnyugta-

tására közölhetjük, hogy fel-

újít ják a két házat — de 

csak 1964-ben. A városi ta-

nács utasította az Ingatlan-

kezelő Vállalatot, hogy a 

lakók egészségét károsan be-

folyásoló hibákat addig is 

javítsák ki. Az Ingatlanke-

zelő Vállalat — mint ahogy 

erről Kószó József igazgató 

tájékoztatott bennünket —, 

eddig is elvégezte a házon az 

úgynevezett „tűzoltó" mun-

kákat, s természetesen ezt a 

jövőben is kötelessége meg-

tenni. 

Horváth Lászlóné 

A béke nyugalmát 
és biztonságát követeljük 

A VI. magyar békekongresszus felhívása 

Tizenötöd ik évfordulóját ünnepli a békemosgalom. 
* Célunk változatlan: békét a világnak! 

A magyar békemozgalom 
VI. kongresszusa , vasárnap 
reggel a Parlamentben foly- A Béke-világtanács által kezdeményezett leszerelési hó-
tattá tanácskozását a z ei- m p g y ű l é s e i n a magyar dolgozók milliói ismét hatalmas erő-
noksegben helyet foglalt Dobi y e l h a n g o z t a t t á k n é p ü n k követelését: vessenek véget az 
István, az E noki Tanacs ei- a t o m f e g y v e ^ ^ ^ e t e k n e k ; semmisítsék meg a nukleáris 
noke, nemzetközi Lenin-béke- f e g y v e r e k e t ; k e 2 d j é k m e g az általános és teljes leszerelést; 

r i ^ + r , o ^ a .német békeszerződés megkötésével és Nyugat-Berlin kér-
MSZMP Politikai Bizotteága- rendezésével tüntessék el a második világháború 

désü^PIréntazter, a PoUti- maradványait! 

kai Bizottság póttagja. Pusztulás, atomhalál fenyegeti az emberiséget de soha 
Erdei Lászlónénak, a Ma- nem volt még jogosabb a bizodalom, mint napjainkban, 

gyar Nők Országos Tanácsa hogy az ember megteremti a fegyver nélküli világot, a bé-
elnőkének megnyitója után két. Ez ma már nem távoli reménység. Valóraváltása azon-
Ortutay Gyula akadémikus, a ban még sok erőfeszítést, harcot és munkát követel a népek-
Hazafias Népfront Országos tői, a magyar néptől is. Az emberiség számára nincs más 
Tanácsának főtitkára szólalt út, csak a józan értelemé. A béke és a haladás ügyét szol-
fel majd Káldy Zoltán evan- gálva ezt hirdeti a Szovjetunió és ezt hirdetik a szocia-
géíikus püspök és külföldi de- lista országok. Erre intenek tudósok, művészek, politikusok, 
legációk vezetői kongresszusi mindazok, akik felelősséget éreznek az emberiség sorsáért, 
küldöttek. ' És erre vágynak a dolgozó emberek milliárdjai. 

Felszólalt vasárnap dr. Mérlegre tettük a béke és a háború erőit A béke védel-
Kedvessy György egyetemi mezőinek fölénye tovább növekedett az imperialista erők-
tanár, szegedi kongresszusi kel szemben. A szocialista országok rendíthetetlen békepoli-
küldött is. A tudósok felelős- tikát folytatnak. A gyarmati népek szabadságmozgalma dön-
ségéről és szerepéről beszélt tő sikereket ért el. Egyre több ország vallja és gyakorolja a 
a békeharcban. békés egymás mellett élés elvét A történelmi küldetést tel-

A vita lezárása után Mi- jesítő nemzetközi békemozgalom szerepe, befolyása a vi-
hályfi Ernő javaslatára a lágközvéleményre megnövekedett. A legújabb nemzetközi 
kongresszus résztvevői felhf- események — a kubai forradalom győzelme, a karib-tengeri 
vást fogadtak el. válság békés megoldása, az olaszországi választás, a de-

Végül a VI. magyar béke- mokratikus és hazafias erők sikerei más nyugat-európai 
kongresszus megválasztotta országokban, az ú j afrikai államok imperialistaellenes egy-
az Országos Béketanács tag- ségének kialakulása, az atommentes övezetek kijelölésének 
jait és tisztségviselőit. Az Or- követelése a Föld egyre több pontján — szintén a béke erői-
szágos Béketanácsba több n e k gyarapodását, előretörését mutatják. Ezt hirdetik az ép-
Csongrád megyei és szegedi pen fölöttünk keringő Vosztok űrhajók, a béke csillagai is, 
küldöttet, tudóst, egyházi sze- a VI. magyar békekongresszus forró üdvözletét küldi hős 
mélyiséget is beválasztottak, utasainak. 
így dr. Ábrahám Ambrus A ^ ^ e o t B t a y a i . a háborútól és a tőmeghaláltól 

való félelem helyett a béke nyugalmát és biztonságát kö-
veteljük az egész emberiség számára. Meggyőződésünk, hogy 

dr Kedvessy György egyete- á l l h a t a t o s k ü z d e l m ü n k meghozza a világnak a teremtő bé-
mi tanárt; Lácsán Mihalyne . , , . , , . • „ 1A . 
munkásnőt, Rosta József tsz- ké t Ezért nyújtunk kezet mindenkinek, aki a szivében jcr 
tagot szándékkal sorainkba lép és küzd a békéért 

r c ^ n ^ f H ^ f f S f ! ^ Üzemek, termőföldek, tantermek, dolgozószobák, mű-
Csongrád megyet dr. Hamvas termek: e z e k e n h ü z ó d i k keresztül hazánkban a béke arc-

Kossuth-díjas egyetemi ta-
nárt, akadémikust; dr. Ham-
vas Endre csanádi püspököt; 

Endre képviseli. 
A kétnapos tanácskozás dr. 

Sík Endre zárszavával ért 
véget 

vonala. Mindenki a maga munkahelyén teheti a legtöbbet 
a béke, az élet diadaláért! 

Békét a világnak! 

II sia'ámipyáriak valóra váltották ígéretüket 

Kétmilliós adósságból egymilliós 
túlteljesítés 

Már megszokott dolog a A reményt, más szóval az Tehát volt miből, s a mun-
Szegedi Szalámigyárban, év elején tett vállalást nem kások valóra váltották sza-
hogy amikor az éves ver- adták fel. vukat 1 ( > t A r l t e t t é k a töhh 
senyvállalást szövegezik a — Csak legyen mit vágni V U K a t> ^törlesztették a tobb 
munkások, vezetők, mindig — mondták a henteslegé- " ün t kétmillió forintos ados-
hozzáfűzik: ha a népgazda- nyék —, letörlesztjük adós- ságot, s szombaton délig 
ság igényli, túlteljesítjük ter- Ságunkat a fél év végéig. nemcsak teljesítették a fél-
melési tervünket. ^ ^ ^ évi tervet, hanem közel egy-

Nem volt s z e z o n , m é g i s . . . ^ i f i ó forintos túlteljesítést 
A népgazdaság természe- értek el. 

Igy volt ez az idén is. tesen igényelte a több árut 
Ezért érthető, hogy kell e- , , , , „ 
metlenül érintette őket az * m o s t u t o l a g elmondhat-
elsö negyedévi tervteljesítés jak, volt is miből szalámit, 
tényszáma, amely arról árul- hentesárut készíteni. Az 
kodott, hogy az év első há- élőállat-ellátás valamivel 
rom hónapjában csak 98,1 jobban alakult a vártnál, 
százalékos teljesítést értek Termelőszövetkezeteink több 
el. Ez a közel két százalék hízott sertést, marhát adtak 
pedig több mint kétmillió fo- át a felvásárló vállalatnak, 
rintnyi adósságot jelentett. A s az továbbította a szalámi-
második negyedév pedig a gyárnak. A sertésvágás ugyan 
korábbi évek tapasztalatai messze van a téli vágási 
szerint sosem tartozott a csúcsteljesítéstől, de még így 

is többször meghaladta a 
napi 700 darabot. Ez pedig 
nagy dolog májusban, júni-
usban. 

sertés- és marhavágási sze-
zonhoz. Ezért a kilátások 
sem voltak valami kecsegte-
tőek. 

Befejezték a fűszerpaprika-palánta-

ültetést Szeged környékén 
Rekord született a fűszer-

paprika-termelésben a sze-
gedi körzetben. Még soha 
ilyen korán, ilyen rövid idő 
alatt nem ültették ki a pa-
lántákat fűszerpaprika-ter-
melő gazdaságaink. A sze-
gedi feldolgozóüzem terme-
lési osztálya hétfőn délelőtt 

Magyar—francia árucsereforgalmi 

megállapodás 

Budapesten június 5—17-ig előkészítő tárgyalások foly-
tak ú j magyar—francia árucsereforgalmi megállapodás meg-
kötéséről. A tárgyalások eredményeként hétfőn a Kül-
kereskedelmi Minisztériumban hosszú lejáratú megállapo-
dást írtak alá. 

A megállapodás a Francia Köztársaságon kívül a Közép-
afrikai Köztársaságra, az Elefántcsontpart Köztársaságra, a 
Gaboni Köztársaságra, a Felső-Volta Köztársaságra és a 
Csád Köztársaságra is érvényes. 

jelentette a vállalat vezető-
ségének, hogy közel 6500 hol-
don befejeződött a fűszer-
paprika-palánta ültetés. 

Tavaly ilyenkor, június de-
rekán csak négyezer holdon 
volt kiültetve a palánta. A 
gyors és jó munkát sok pa-
lántaültető gép kölcsönzésé-
vel segítették gépállomása-
ink. A siker alapja azonban 
a jó palántaellátás volt. A 
kőzÖ6 gazdaságok egy része 
az idén több palántát nevelt, 
mint amennyire előrelátha-
tóan szükségük volt. 

Több tsz földjén, ahol me-
legágyba vetett palántát ül-
tettek, már bimbózik a pap-
rika. Fontos, hogy aratásig 
legalább két ízben megka-
pál ják a paprikaföldeket, 
mert a csapadékban. dúsabb 
időjárás hatására a gyom is 
gyorsabban fejlődik. 

A gyár üzemrészei: a vá-
góhíd, a hentesüzem és a 
szalámi gyár tó részleg július 
első napjáig teljes kapaci-
tással dolgozik. Tehát amit 
ez idő alatt termelnek, az 
mind pluszt jelent a féléves 
teljesítésben. 

Nyári javítások 
Július elején folyamatosan 

nyári nagyjavításra állnak le 
az üzemrészek. Előrelátha-
tóan a szalámigyártó rész-
leg négy hétig lesz csendes, 
helyesebben csak a karban-
tartók dolgoznak majd a gé-
pek, berendezések javításán, 
felújításán. A vágóhíd július 
második hetében áll le. Más 
években a hentesüzem za-
vartalanul termelt tovább, 
azonban most itt szünetel 
majd a termelőmunka. 

Szeged hús- és hentesáru-
ellátását a nyári nagyjavítá-
sok időszakában a válla-
lat ú j telepei biztosítják 
majd. Júl ius 1-én ugyanis a 
Szegedi Szalámigyárhoz csa-
tolják a hódmezővásárhelyi, 
makói és csongrádi vágóhi-
dakat. A makói üzemben 
úgynevezett száraz árut, gyu-
lai és úttörőkolbászt készíte-
nek, a hódmezővásárhelyi 
üzem gyártja az egyéb hen-
tesárut és látja el Szege-
det is. • 

Előreláthatóan több mill ió 
forintos túlteljesítéssel zár-
ják az első fél évet a szalá-
migyáriak- s kezdik a máso-
dikat. Ez nagy megnyugvás-
sal tölti el a vezetőket, dol-
gozókat. Nyugodtabban kez-
dik a nyári nagyjavítást, 
amellyel a második fél év jó 
és eredményes munkáját ala-
pozzák majd meg. 

BL E. 


